

Homework for Level Three

Date due: 06/10/2024

الواجب البيتي للمستوى الثالث

تاريخ التسليم: 2024/10/06

اللغة العربية (Arabic Language)

- مراجعة استخدام مختلف أشكال الهمزة (أ – إ – ئ – ؤ – ء) مع الاصوات الطويلة والقصيرة لفظاً وكتابةً على الصفحات 12-13 من كتابي 3 وكتابة صفحة كاملة منها في دفتر الواجب للتأكد من صحة استخدامها.
- مراجعة حوار (إسمي) على الصفحة 9 من كتابي 3 ، بهدف ترسيخ الفهم والإستيعاب للمفردات المتضمنة.
- حل التمارين أدناه والمرفقة أيضاً في دفتر الواجب البيتي بهدف ترسيخ الفهم والإستيعاب.
- Revise pronouncing the following patterns of letter Hamza (أ – إ – ئ – ؤ – ء) and writing a full page of them with long and short vowels to verify using them appropriately.
- Revise the subject of (My Name) on P.12-13 in My Book-3 to verify clear understanding of the vocabulary included.
- Do the exercises below that are also attached to your homework book to verify clear understanding of the subjects.

التمرين الأول: كتابة الكلمات التالية 5 مرات في دفتر الواجب البيتي لغرض التحضير للإملاء داخل الفصل.

Exercise 1: Write the following words 5 times in your homework book in preparation for the spelling test in the classroom.

أَسْعَدَ – سَمَاءَ – فَائِزَ – مَاءَ – مَشَى – أَنْفَ – هُدَى – أَكَلَ

التمرين الثاني: أكملوا الكلمات في الجدول أدناه بالشكل المناسب من حرف الهمزة (أ - إ - ئ - ة - أ - ئ - آ -
ؤ - ل - ع):

Exercise 2: Complete each word in the table below with the appropriate pattern of letter Hamza (أ - إ - ئ - ة - أ - ئ - آ -
ؤ - ل - ع).

..... ذن	م... دب	...منة	بها....	...سعد
Ear	polite	Amina	Bahaa	Asaad
.... سمي	شاط... ..	مس... ول	...يَّة	ر...يس
My name	Beach	Responsible	Aya	President
م... لم	فا...ز	سما....	أسم... ء	جا....
Painful	He won	Sky	Asmaa	He came

التمرين الثالث: إربطوا الحروف في الجدول التالي لتكوين كلمات .

Exercise 3: Join the letters in the table below to make words.

..... = ر + ب + ا + ب = ه + و + ا + ع
..... = ج + ب + ا + ل = د + ف + ا + ت + ر
..... = ط + ب + ي + ب = أ + ب + و + ا + ب
..... = ح + ب + و + ب = ب + ي + و + ت
..... = ع + ب + و + ر = ج + ل + و + س
..... = د + ج + ا + ج = أ + ل + و + ا + ن
..... = ن + ج + و + م = ص + ف + و + ف